
15 (1) 
2018

\\\    Raszyn 
– Szybka sesja s. 5

\\\    Grodzisk Mazowiecki 
– Święta za pasem s. 6

\\\    Michałowice 
– Będę długo pamiętała 
o wyborach s. 4

\\\    Region 
– Brygada SPEED s. 4

\\\    Brwinów – Świąteczna 
iluminacja s. 2

P R U S Z K Ó W \\\ P I A S T Ó W \\\ B R W I N Ó W \\\ M I C H A Ł O W I C E \\\ N A D A R Z Y N \\\ R A S Z Y N

G R O D Z I S K  M A Z O W I E C K I  \\\ B A R A N Ó W  \\\ J A K T O R Ó W  \\\ P O D K O W A  L E Ś N A  \\\ M I L A N Ó W E K  \\\ Ż A B I A  W O L A

R E K L A M A

BEZPŁATNY TYGODNIK POWIATÓW GRODZISKIEGO I PRUSZKOWSKIEGO 

12 GRUDNIA 2018

ISSN 2545-3440

Protest wstrzymał ruch

Makuch wybrał  Sprzęt na torach
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\\\ PRUSZKÓW

6 grudnia pasażerowie podróżujący koleją otrzymali „prezent” 
w postaci… utrudnień. Koło 11.00 na wysokości przejazdu 
kolejowego w Parzniewie podwykonawcy włoskiej firmy Astaldi 
zablokowali tory. Na kilka godzin zapanował chaos.   

s łowa przerodziły się w czyny. Pod-
wykonawcy firmy Astaldi zapowia-

dali protest, którego przedmiotem były 
finanse. Pierwotnie zablokowana miała 
zostać Centralna Magistrala Kolejowa. 6 
grudnia ciężki sprzęt wjechał jednak na 
przejazd kolejowy w Parzniewie. Wią-
zało się to z ogromnymi utrudnieniami. 
W związku z tym konieczne było wpro-
wadzenie zmian w organizacji ruchu 
na trasie Warszawa – Grodzisk Mazo-
wiecki, Kraków, Łódź, Katowice. Od-
wołano wiele kursów pociągów SKM. 
Wprowadzono również m.in. awaryjną 
komunikację autobusową na odcinku 
Pruszków – Grodzisk oraz wzajemne 
honorowanie biletów przewoźników. W 
samym Pruszkowie na trasę objazdową 
skierowano lokalną linię 4.

Pasażerowie musieli odnaleźć się 
w tej rzeczywistości, a na przejeździe 
w Parzniewie było gorąco. 

Paweł Makuch powołał zastępców

\\\ PRUSZKÓW

Beata Czyżewska z SPP oraz Konrad Sipiera z PiS zostali powołani 
na wiceprezydentów Pruszkowa.   

dokończenie na str. 3 dokończenie na str. 2
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\\\ PRUSZKÓW

Każdy może się włączyć 
w dzieło pomocy osobom 
potrzebującym. Na terenie 
Pruszkowa i w gminach 
powiatu pruszkowskiego trwa 
13. edycj akcji charytatywnej 
„Zostań św. Mikołajem”.   

Ś więta są magicznym czasem, który 
spędzamy z najbliższymi. Wśród 

nas są jednak osoby w trudnej sytu-
acji. Wspólnie możemy sprawić, że w 
te święta na ich twarzach pojawi się 
uśmiech i dla nich ten czas również bę-
dzie wyjątkowy. Po raz kolejny harcerze 

i instruktorzy ZHP z Hufca Pruszków, 
zawodnicy i trenerzy Znicza, wolon-
tariusze oraz pracownicy Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej organizują 
świąteczną zbiórkę żywności.

Pierwszym etapem działań była ak-
cja Banku Żywności SOS w Warszawie. 
Jak zwykle włączyli się w nią harcerze i 
wolontariusze z Pruszkowa. W pierw-
szy weekend grudnia w pruszkowskich 
sklepach, a także marketach w Jan- 
kach, Parzniewie i Piastowie zebrano  
7 283,25 kg żywności.

Teraz czas na drugą część akcji 
„Zostań św. Mikołajem”, koordynowa-
nej przy Hufiec Pruszków. W sklepach 
uczestniczących w projekcie czekają 
kosze, do których można wkładać ar-
tykuły spożywcze. Przede wszystkim 
chodzi o produkty z długą datą przydat-
ności, m.in. kasze, makarony, słodycze, 
przetwory warzywne i owocowe, olej, 
konserwy mięsne. Wolontariusze przy-
gotowują paczki i przekażą je potrze-
bującym. Zbiórka trwa do 19 grudnia. 
Zatem – do dzieła!

Artur Szpuda

\\\ BRWINÓW

Od 6 grudnia Brwinów zyskał 
zimową szatę. Elewację 
Ratusza oświetla teraz piękna 
świąteczna iluminacja.   

P o niebieskim tle w kształcie trzech 
choinkowych bombek, nieustan-

nie wirują płatki śniegu, które być może 
będą jedynym akcentem tegorocznej 
zimy. Przez ostatnich kilka lat śniegu 
bowiem było jak na lekarstwo, i białe 
święta Bożego Narodzenia najmłodsi 
znają chyba tylko z książek i opowieści 
rodziców. Miło więc zobaczyć śnieżynki 
chociaż w takiej formie, jaką zapropo-
nował brwinowski Ratusz.

Pomysł na wyświetlanie iluminacji 
na elewacji Ratusza zrodził się podczas 
tegorocznych obchodów 100. rocznicy 
odzyskania niepodległości. Z tej okazji 

wyświetlany był patriotyczny obraz. Po-
mysł chwycił, brwinowianie pozytyw-
nie ocenili taki wystrój Ratusza, dlatego 
pomysł będzie kontynuowany.

Świąteczna iluminacja zastąpiła tę 
rocznicową w mikołajkowy wieczór. Jest 
pięknie!

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

Zostań św. Mikołajem 

Świąteczna iluminacja

Przewodniczący rady Stanisław Dymura

Śnieżynki na Ratuszu z pewnością spodobają się mieszkańcom
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\\\ POWIAT PRUSZKOWSKI

Nie chodzi o sposób  
na pozbycie się zbędnych 
kilogramów, lecz o wysokość 
diet przysługujących radnym 
powiatu pruszkowskiego. 
Tę kwestię ustalono podczas 
ostatniej sesji.   

R ozpoczęła się nowa kadencja, a 
więc konieczne jest uregulowa-

nie kwestii formalnych. Podczas I se-
sji poznaliśmy starostę, którym został 
Krzysztof Rymuza. Wybrano również 
wicestarostę, przewodniczącego i wice-
przewodniczącego rady oraz członków 
zarządu powiatu. Z kolei kolejne obrady 
pozwoliły wyłonić członków poszcze-
gólnych komisji.

Podczas sesji, która odbyła się 4 
grudnia, pochylono się również nad 
kwestią ustalenia wysokości i zasad 
przyznawania diet. Zgodnie z przyję-
tą uchwałą, radny może liczyć 1500 
zł. Ustalono, że wiceprzewodniczą-
cy komisji rady otrzyma 1600 zł, zaś 

przewodniczący – 1800 zł. Co ważne, 
nieobecność radnego na sesji wiąże 
się z obniżeniem diety o 300 zł, zaś na 
komisji o 200 zł. Z kolei uposażenie 

nieetatowego członka zarządu powia-
tu pruszkowskiego wynosi 2000 zł. 
Przewodniczący rady otrzyma 2600 
zł, zaś wiceprzewodniczący – 2000 zł. 
Zgodnie z obowiązującymi przepisami, 
diety nieprzekraczające kwoty 3000 zł 
są zwolnione z podatku. 

Radni podjęli również uchwałę do-
tyczącą wynagrodzenia starosty prusz-
kowskiego. Wynagrodzenie miesięczne 
Krzysztofa Rymuzy ustalono na 10 940 
zł brutto.

Artur Szpuda

P aweł Makuch podpisał zarządze-
nie, w którym powołuje swoich 

zastępców.
– Zależało mi na spięciu wszystkich 

ugrupowań znajdujących się w Radzie 
Miasta – mówił prezydent. – Samorzą-
dowe Porozumienie Pruszkowa zdo-
było 9 mandatów, PiS 6 mandatów, KO 
4 mandaty, a ugrupowanie, z którego 
miałem przyjemność i zaszczyt starto-
wać, też 4 mandaty. Zdecydowałem się 
na rozmowę z kandydatami z dwóch 
największych ugrupowań w Radzie. 

Wiceprezydenci powołani zostali 
11 grudnia. Zastępcami zostali Beata 
Czyżewska z SPP, pierwsza kobieta na 
tym stanowisku w Pruszkowie, oraz  
Konrad Sipiera z PiS, syn wojewody 
mazowieckiego. 

– Raz jeszcze chciałem podkreślić, 
że wybór tych osób, jest podyktowany 

wyborem mieszkańców naszego mia-
sta. Dla mnie z dniem 5 listopada za-
kończyła się kampania i zaczęliśmy cięż- 
ką, 5-letnią pracę na rzecz Pruszkowa 
– mówił podczas konferencji prasowej 
prezydent.

Na razie nie zostały jeszcze ustalo- 
ne kompetencje wiceprezydentów,  
czyli dziedziny, za które będą odpowia-
dać. 

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Diety ustalone

Podczas sesji 4 grudnia 
pochylono się m.in. 

nad kwestią ustalenia 
wysokości i zasad 
przyznawania diet

Zbierane są produkty z długą datą 
ważności
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To już 13. edycja akcji 
„Zostań św. Mikołajem”

Makuch wybrał 

Zależało mi na spięciu 
wszystkich ugrupowań 

znajdujących się  
w Radzie Miasta

\\\ WukADkoWA WiEWióRkA
W sierpniu Warszawska Kolej Dojazdowa zorganizowała ankietę, w której in-
ternauci wybierali zwierzę kojarzące się z WKD. W głosowaniu wzięło udział 
730 osób. Uczestnicy plebiscytu zdecydowali, że twarzą – czy może pyszczkiem? 
– wukadki zostanie wiewiórka. Prototyp maskotki został już wykonany, trwają 
jeszcze kosmetyczne poprawki i niebawem ruszy produkcja sympatycznych 
pluszaków. 5 maskotek zostanie wylosowanych wśród uczestników ankiety w 
ramach podziękowania za udział. Wiewiórka ma służyć ocieplaniu wizerunku i 
zwiększaniu rozpoznawalności Warszawskiej Kolei Dojazdowej. Będzie również 
stanowić element kampanii informacyjnych i brać udział w różnego rodzaju 
wydarzeniach organizowanych lub współorganizowanych przez spółkę. Sym-
patyczny gryzoń nie ma jeszcze imienia – być może niebawem będzie okazja do 
kolejnego głosowania? 

\\\ REGION
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Kilkanaście protestujących firm, poli-
cja, straż miejska i straż ochrony kolei. 
Ciężarówki i ciągniki na torach. Na miej-
scu interweniował również prezydent 
Pruszkowa Paweł Makuch. Podwyko-
nawcy domagali się należnych im pie-
niędzy. Nie chcieli jednak rozmawiać z 
PKP PlK, ale z ministrem infrastruktury 
bądź jego zastępcą. – Spółka zgodnie z 
prawem, tak szybko jak to jest możli-
we, zaspokaja uzasadnione roszczenia 
podwykonawców i kontynuuje działa-
nia dla realizacji ważnych społecznie 
projektów na linii lublin – Dęblin i tra-
sie Wrocław – Poznań. PlK wypłaciły 
już ponad 74 mln zł, w tym ponad 65 

mln zł dla 45 podwykonawców Astaldi, 
pracujących na odcinku Dęblin – lub-
lin. W lublinie odbywają się cykliczne 
spotkania, na których podwykonawcy 
są informowani o statusie ich spraw – 
informuje Mirosław Siemieniec, rzecz-
nik prasowy PKP PlK.

Jednocześnie kolejarze zwracają 
uwagę na postępowanie firmy Astaldi. 
– Należy zaznaczyć, że Astaldi posta-
wiło zamawiającego, PKP Polskie linie 
Kolejowe S.A. w niełatwej sytuacji. Fir-
ma wybrana zgodnie z obowiązującymi 
procedurami deklarowała pełne zaan-
gażowanie i odpowiedzialne wykona-
nie kontraktu. W realizacji Astaldi nie  

zadbała należycie o swoich podwy-
konawców. Zawiodła też na ważnych 
społecznie kontraktach. PlK, mając na 
względzie trudną sytuację wielu pod-
miotów i solidarną odpowiedzialność, 
tak szybko jak to było możliwe podjęły 
działania, by zaangażowane w inwesty-
cje firmy otrzymały należne, potwier-
dzone dokumentami, wynagrodzenie 
– tłumaczy Mirosław Siemieniec. Nale-
ży podkreślić, że pod koniec września 
Astaldi odstąpiło od umowy na realiza-
cję dwóch odcinków linii kolejowych. 
PKP wezwało firmę do wznowienia 
prac, ale bezskutecznie. Ostatecznie PlK 
odstąpiły od obu umów z winy konsor-
cjantów. 

Trudna sytuacja została opanowa-
na po kilku godzinach. Strony podjęły 
ustalenia, a o 14.00 przywrócono ruch 
pociągów pomiędzy Warszawą a Gro-
dziskiem Mazowieckim, Krakowem i 
Łodzią. – Na wczorajszym spotkaniu 
PlK z podwykonawcami włoskiej fir-
my Astaldi w Pruszkowie ustalono, że 
do połowy grudnia odbędą się indywi-
dualne rozmowy z każdą firmą w celu 
wypracowania najszybszej i zgodnej 
z przepisami formuły, która umożliwi 
kolejne wypłaty należności – wyjaśnia 
rzecznik PKP PlK.

Artur Szpuda

Protest wstrzymał ruch

Blokada torów wstrzymała ruch na kilka godzin 
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\\\ BRWINÓW

W mikołajki w Żółwinie  
odbyła się uroczystość 
podpisania aktu erekcyjnego 
i wmurowania kamienia 
węgielnego w mury 
powstającego tu przedszkola.   

w uroczystości wzięli udział człon-
kowie Rady Miejskiej Gminy 

Brwinów, dyrektorzy gminnych jedno-
stek organizacyjnych, sołtysi, przedsta-
wiciele wykonawcy inwestycji – firmy 
Izolbud, a także inspektorzy nadzoru.

Przybyłych na uroczystość gości 
powitał burmistrz Arkadiusz Kosiński, 
który powiedział, że przedszkole w 
Żółwinie, jest kolejną bardzo ważną dla 
społeczeństwa inwestycją, którą reali-
zuje gmina Brwinów.

Burmistrz zakończył powitalne 
przemówienie odczytaniem pierwszego 
akapitu aktu erekcyjnego: „Akt ten dla 
współczesnych spisano, by świętując 
jego wmurowanie, mogli poczuć radość 
i dumę z rozwoju Gminy Brwinów, oraz 
dla potomnych, by przekazać im, że 
dzięki konsekwencji i solidnej pracy, 
osiągać można cele i pozostawić ślad 
dla przyszłych pokoleń”. 

Podpisany przez wszystkich uczest-
ników akt erekcyjny poświęcony został 
przez księdza Wojciecha Osiala, pro-
boszcza parafii św. Krzysztofa w Pod-
kowie leśnej, do której należy Żółwin. 
Po poświęceniu aktu erekcyjnego, zo-
stał on wmurowany w jedną ze ścian 
przedszkola.

Powstające przedszkole to od daw-
na oczekiwana przez mieszkańców Żół-
wina inwestycja. Dwukondygnacyjny 
budynek (parter i użytkowe poddasze), 

będzie miał powierzchnię użytkową 
869 m² zaś powierzchnia zabudowy 
wynosi 728 m². Oprócz nowocześnie 
wyposażonych sal zajęć, znajdą się tu 
również takie pomieszczenia jak: sala 
wielofunkcyjna, jadalnia, szatnie i sani-
tariaty, pokoje: pielęgniarki, logopedy 
i psychologa, pomieszczenia admini-
stracyjne oraz kuchnia z zapleczem. Na 
zewnątrz budynku powstanie boisko 
oraz plac zabaw z piaskownicą, karu-
zelą, bujakami, zestawem zabawowym. 
Znajdzie się tu również parking. Teren 
obsadzony zostanie roślinami ozdob-

nymi i obsiany trawą. W sześciooddzia-
łowym budynku znajdzie się miejsce 
dla 150 dzieci. 

Wartość inwestycji wyniesie 8 965 
000 zł. Jest szansa na uzyskanie dofinan-
sowania tej inwestycji, gmina Brwinów 
złożyła bowiem wniosek na dofinanso-
wanie projektu „Przedszkole w Żółwinie 
bez barier architektonicznych – zastoso-
wanie rozwiązań mających wpływ na 
dostępność obiektu” do lokalnej Grupy 
Działania „Zielone Sąsiedztwo”. Jeżeli 
projekt zyska akceptację lGD, gmina 
może otrzymać 56,5 tys. zł.

Jesienią przyszłego roku przedszko-
le zostanie udostępnione mieszkańcom.

Marek Zdrzyłowski

Rosną mury 
Burmistrz Brwinowa odczytał akt erekcyjny

w warszawskim Ratuszu odbył 
się niedawno briefing w spra-

wie gospodarki odpadami. W spotka-
niu wzięli udział: Rafał Trzaskowski 
– prezydent m.st. Warszawy, Michał Ol-
szewski – z-ca prezydenta m.st. W-wy, a 
także burmistrzowie: Elżbieta Radwan 
z Wołomina, Krzysztof Chaciński z Ra-
dzymina, Daniel Putkiewicz z Piaseczna, 
Artur Tusiński z Podkowy leśnej oraz 
Grzegorz Benedykciński z Grodziska 
Mazowieckiego.

Burmistrzowie przedstawili sta-
nowisko mieszkańców, którzy mają 
uzasadnione obawy, że wobec zaistnia- 
łej sytuacji odpady mogą nie być od-
bierane. Zaniepokojeni są również już 
praktykowanym drastycznym podnie-
sieniem cen odbioru odpadów komu-
nalnych.

Mazowsze jest jedynym wojewódz-
twem, które nie ma do tej pory uchwalo-

nego Wojewódzkiego Planu Gospodar-
ki Odpadami, ponieważ Ministerstwo  
Środowiska przedłuża jego pozytyw-
ne zaopiniowanie. To powoduje de-
stabilizację rynku odbioru i utylizacji 
odpadów komunalnych. Od dwóch  
lat minister uniemożliwia wpisanie do 
planu nowych instalacji, zaś istnieją- 
cym uchyla pozwolenia zintegrowa- 
ne, przez co nie będą one mogły przyj-
mować odpadów. Sytuacja ta spowo-
dowała już w kilku miejscowościach 
zastoje w odbiorze odpadów. Jedynie 
niezwłoczne podjęcie właściwych decy-
zji może zapobiec katastrofie jaką może 
spowodować utrata ciągłości odbioru 
odpadów.

– Jeżeli uchylane są decyzje i przed-
siębiorca nie wie, czy za tydzień będzie 
mógł prowadzić firmę, podnosi ceny, bo 
kalkuluje ryzyko – powiedział podczas 
spotkania burmistrz Podkowy leśnej 
Artur Tusiński.

Burmistrz Piaseczna Daniel Put-
kiewicz powiedział, że „legislacyjny 
ping-pong”, który trwa już tak długo, 
powoduje niestabilność sytuacji oraz 

zwiększa ryzyko, że firmy podniosą ce-
ny lub będą wycofywać się z udziału w 
przetargach.

Burmistrz Grzegorz Benedykciński 
przypomniał, że podczas Konwentu 
Wójtów i Burmistrzów Mazowsza, któ-
ry odbył się 19 listopada w Grodzisku 
Mazowieckim, samorządowcy zwracali 
się z prośbą do władz centralnych, aby 
porozmawiać o tym problemie. – Mó-
wimy o ponad 40 gminach. Dziś już nikt 
nie ma czasu, aby odsyłać pisma w ciągu 
30 dni. Dziś musimy podejmować decy-
zje natychmiast. Jeszcze dziesięć, pięt-
naście lat temu nasze lasy były pełne 
śmieci. Udało się to naprawdę zmienić i 
zorganizować system zbiórki odpadów. 
Teraz apelujemy do wszystkich, aby nie 
kierować się żadnymi przesłankami po-
litycznymi, bo tu chodzi o mieszkańców 
– powiedział.

Burmistrz Grzegorz Benedykciński 
weźmie udział w posiedzeniu sejmo-
wej podkomisji do spraw gospodarki 
odpadami, która odbędzie się w dniu 
12 grudnia br.

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

Problem 
rośnie
\\\ REGION

Brak unormowań systemowych 
w gospodarce odpadami 
na terenie metropolii 
warszawskiej, niewystarczająca 
liczba instalacji przyjmujących 
odpady, wciąż rosnące ceny 
odbioru śmieci, to poważne 
problemy włodarzy miast  
i gmin na terenie Mazowsza.   

Problem z odpadami występuje na całym Mazowszu

Dwukondygnacyjny 
budynek (parter  

i użytkowe poddasze), 
będzie miał 

powierzchnię użytkową 
869 m²

R E K L A M A
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\\\ MICHAŁOWICE

Wójt Gminy Michałowice 
Małgorzata Pachecka mówi 
nam o zwycięstwie w wyborach 
samorządowych, a także 
o planach i priorytetach 
samorządu.  

\\\  ochłonęła już Pani po sukcesie 
wyborczym? Jak czuje się Pani na 
stanowisku wójta?

Wybory samorządowe za nami, 
ale ja na pewno będę pamiętać o nich 
jeszcze bardzo długo, bo to było moje 
pierwsze doświadczenie tego rodzaju. 

Prowadziliśmy intensywną kampanię 
i zdobyliśmy zaufanie mieszkańców. 
I dzisiaj, jako wójt, czuję się odpo-
wiedzialna za gminę Michałowice. W 
pierwszym tygodniu pracy dołączył do 
mnie zastępca – Jerzy Sierak, wieloletni 

samorządowiec od dawna związany z 
naszymi okolicami, mieszkaniec naszej 
gminy. Wierzę, że jego powrót do urzę-
du zaowocuje wyższą efektywnością 
pracy zarządu gminy i przyniesie nam 
dużo pozytywnych efektów. Wicewój-
towi Jerzemu Sierakowi powierzyłam 
odpowiedzialność nad referatami go-
spodarki komunalnej i ochrony środo-
wiska, inwestycji i remontów oraz nad 
jednostką ds. zamówień publicznych.
\\\  Czego brakuje w gminie Micha-
łowice? Jakie są Pani priorytety na 
stanowisku wójta?

Dotychczasowa, wieloletnia praca 
samorządowców w Michałowicach, 
czy to w radzie gminy czy na stano-
wisku wójta, spowodowała, że pod-
stawowa infrastruktura gminna jest 
w dobrej kondycji. Priorytety określi-
liśmy w programie wyborczym KWW 
Przyjazna Gmina. Dotyczą one zarów-
no twardych tematów, czyli właśnie  
infrastrukturalnych (rozpoczęcie wie- 
lu z tych inwestycji jest zaplanowane 
już w przyszłorocznym budżecie), jak 
i miękkich, nie mniej ważnych: jakości 
życia, integracji mieszkańców, nowej 
jakości konsultacji społecznych. Chęt-
nie wrócę do tego wątku rozmowy za 
kilka tygodni i po uchwaleniu budżetu 
na 2019 rok.
\\\  Jak wygląda inwestycja „Parkuj  
i jedź” w Regułach?

W tej chwili jesteśmy na etapie 
opracowania projektu do wybranej 

koncepcji. Planujemy zakończenie tej 
inwestycji do końca czerwca 2019. 
\\\  Mieszkańcy mogą korzystać z kar-
ty Mieszkańca Gminy Michałowice. 
Czy oferta się wzbogaci?

Karta Mieszkańca została wpro-
wadzona niedawno i jest to projekt 
na wczesnym etapie rozwoju. Bez 
rozszerzenia oferty Karta Mieszkańca 
będzie tylko martwą ideą. Wydaje się, 
że najważniejszy dla mieszkańców bę-
dzie powiązany z kartą projekt ulg w 
transporcie publicznym, ale to nie jest 
koniec możliwości. Chcemy, aby po-
siadanie Karty Mieszkańca Gminy Mi-
chałowice dawało konkretne korzyści. 
Warunkiem posiadania karty jest przy-
najmniej płacenie podatków w gminie. 
To ważny element tego systemu. Bardzo 
nam zależy na współpracy z lokalnymi 
przedsiębiorcami w rozwoju tego pro-
jektu. Pierwsza „jaskółka” już się poja-
wiła. Zachęcamy innych do kontaktu z 
Urzędem Gminy w tej sprawie.
\\\  Co do przyszłorocznego budżetu, 
jakie będą największe zadania gmi-
ny?

Budżet nie jest jeszcze uchwalony. 
W projekcie znalazły się takie inwesty-
cje, jak np. budowa świetlicy w Pęcicach 
czy system dróg rowerowych w ramach 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorial-
nych i wiele innych. Są także mniejsze 
inwestycje, wszystkie są jednak po-
trzebne mieszkańcom. W tym miejscu 
muszę zaznaczyć, że projekt budżetu 

został przygotowany i złożony do Rady 
i RIO przez mojego poprzednika, zatem 
akcenty zostały w nim rozłożone nieco 
inaczej, niż ja bym to zrobiła. 
\\\  Atutem gminy są dobrze funkcjo-
nujące sołectwa. Czy to fundament 
budowy społeczeństwa obywatel-
skiego?

Fundamentem budowy społeczeń-
stwa obywatelskiego jest demokracja i 
rozumienie jej zasad, takich jak: party-

cypacja społeczna w procesie podejmo-
wania decyzji, otwarta postawa władz 
samorządowych i mieszkańców, wza-
jemny szacunek, troska o dobro wspól-
ne, zaangażowanie. Jednym z narzędzi, 
którego oddanie w ręce mieszkańców 
służy budowaniu społeczeństwa oby-
watelskiego, jest budżet obywatelski. 
Ufam, że pozwoli nam wszystkim spoj-
rzeć na gminę jako całość. 

Artur Szpuda

Będę długo pamiętała o wyborach
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Wójt Małgorzata Pachecka

Prowadziliśmy 
intensywną kampanię 
i zdobyliśmy zaufanie 
mieszkańców. I dzisiaj, 

jako wójt, czuję się 
odpowiedzialna za gminę 

Michałowice – mówi 
Małgorzata Pachecka

\\\ REGION

Jedną z najczęstszych przyczyn 
wypadków drogowych, 
zwłaszcza tych tragicznych 
w skutkach, jest znaczne 
przekraczanie dozwolonej 
prędkości. Aby zmienić tę 
sytuację, Komendant Stołeczny 
Policji utworzył specjalną grupę 
o nazwie SPEED.   

M ocniejsze, szybsze auta, których 
na naszych drogach jest coraz 

więcej, prowokują ich właścicieli do 
niebezpiecznego, rajdowego stylu jazdy, 
który jest często przyczyną wypadków 
drogowych. Takie zdarzenia niejedno-
krotnie kończą się utratą życia, niekiedy 
przypadkowych osób. Za możliwościa-
mi nowoczesnych samochodów często 
nie nadążają umiejętności ich właścicie-
li, a szosa to nie tor wyścigowy, skutki są 
więc często tragiczne.

Ponieważ ani spoty edukacyjne, ani 
informacje o tragicznych zdarzeniach 
na drogach, nie trafiają do wyobraź-
ni nieodpowiedzialnych kierowców, 
powołana grupa SPEED może będzie 

skuteczniej przemawiała do ich świa-
domości. Trzon powołanej grupy stano-
wią policjanci warszawskiej drogówki, 
wspierani przez funkcjonariuszy innych 
komórek. Policjanci z grupy SPEED 
mają do dyspozycji przede wszystkim 
nieoznakowane radiowozy oraz jeden 
oznakowany najnowszy radiowóz Kia 
Stinger GT. Będą oni patrolowali przede 
wszystkim miejsca, w których notorycz-
nie przekraczana jest prędkość, a także 
dochodzi do organizowania ulicznych 
wyścigów samochodowych. Ich zdecy-
dowane działania mają doprowadzić 
do skutecznego namierzania i karania 
piratów drogowych. 

Efektem działa grupy SPEED w 
pierwszych tygodniach od jej powołania 
jest ukaranie 975 kierowców przekra-
czających dozwoloną prędkość, z któ-

rych 209 straciło prawo jazdy na trzy 
miesiące, a w 11 przypadkach sprawy 
zostały skierowane do sądu. Przypo-
mnijmy – prawo jazdy zostaje zatrzy-
mane na trzy miesiące za przekroczenie 
prędkości na terenie zabudowanym o 
ponad 50 km/h. Dotyczy to więc kie-
rowców, którzy w tych miejscach pędzą 
ponad 100 km/h. Niejako przy okazji 
zatrzymań za przekroczenie prędkości, 
policjanci stwierdzili prawie 180 innych 
wykroczeń popełnionych przez kierow-
ców. Za mniejsze przewinienia manda-
tami ukaranych zostało 612 kierowców, 
ale niewielu mniej, bo aż 593 kierow-
com udzielone zostało tylko upomnie-
nie. 41 kierowcom zatrzymano również 
dowody rejestracyjne w związku z po-
ruszaniem się niesprawnym pojazdem.

Marek Zdrzyłowski

Brygada 
SPEED
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Taka Kia Stinger GT pełni teraz służbę w brygadzie SPEED

\\\ PRUSZKÓW

Kalendarz mówi nam, że czas 
na zimowe atrakcje, a więc  
w Pruszkowie lodowisko 
zastąpiło Pruszkowski Rower 
Miejski. W zakończonym 
sezonie jednoślady 
wypożyczano ponad 15 tysięcy 
razy!   

c oraz więcej osób stawia na aktyw-
ność i ruch. Formy są różnorakie 

– od biegania, przez nordic walking, po 
jazdę na rowerze. Ta ostatnia forma czę-
sto stanowi rozwiązanie pragmatycz-
ne, ponieważ jednośladem w okresie 
letnim można szybko i sprawnie prze-
mieszczać się po mieście. Pruszkowski 
Rower Miejski zainaugurował swoją 

działalność 4 września 2017 r. Był to 
program pilotażowy, uruchomiono pięć 
samoobsługowych stacji wypożyczeń z 
40 rowerami.

Rower miejski spotkał się z zain-
teresowaniem mieszkańców, więc w 
kwietniu 2018 r. wystartował nowy 
sezon. Tym razem uruchomiono osiem 
stacji: Robotnicza, Plantowa, WKD 
Pruszków, Park Mazowsze, Centrum 
Kultury i Sportu, Ostoja, MlP Prusz-
ków I oraz MlP Pruszków II. Miesz-
kańcy mogli korzystać z 66 rowerów. 
Co istotne, pierwsze 20 minut każdego 
wypożyczenia było bezpłatne. Z kolei  
w czerwcu wprowadzono udogodnie- 
nie dla korzystających z roweru miej-
skiego. Pruszkowski system stał się 
kompatybilny z warszawskim Vertuilo, 
a więc pojazdy wypożyczone w Prusz-
kowie można było oddać w stolicy  
i odwrotnie.

Mieszkańcy chętnie korzystali z 
roweru miejskiego, o czym najlepiej 
świadczy liczba wypożyczeń – ponad 
15 tysięcy. Sezon dobiegł końca, a więc 
miłośnicy jednośladów muszą czekać 
do wiosny. Tymczasem w Pruszkowie 
czeka na nich inna atrakcja. 3 grudnia 
uruchomiono lodowisko na terenie 
Szkoły Podstawowej nr 2 przy ul. Jasnej. 
Ze ślizgawki można korzystać w tygo-
dniu w godz. 16.00-20.00, w piątki do 
21.00. Z kolei w weekend: 10.00-21.00 
(sobota) oraz 10.00-20.00 (niedziela).

Artur Szpuda

Rowery mają przerwę
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Pruszkowski Rower Miejski cieszył się 
zainteresowaniem
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\\\ PRUSZKÓW

Zakończono budowę parkingu 
„Parkuj i Jedź” przy ulicy 
Waryńskiego w Pruszkowie. 
Do dyspozycji mieszkańców 
oddano 110 miejsc 
parkingowych.   

Pierwotnie zakładano, że parking 
zostanie oddany do użytku 1 paź-

dziernika, jednak pojawiły się niespo-
dziewane trudności. Źródłem problemu 
były nieewidencjonowane przewody 
energetyczne. Wykonawca potrzebował 
czasu, aby rozwiązać sprawę. Mieszkań-
cy niecierpliwili się, ponieważ liczyli, że 
parking zostanie oddany we wrześniu, 
gdy pociągi wrócą na tory.

„Parkuj i Jedź” przy ul. Waryńskie-
go to idealne miejsce dla tych, którzy 
korzystają z usług Kolei Mazowieckich 
i Szybkiej Kolei Miejskiej. Bez problemu 
mogą zostawić samochód i przesiąść 
się do pociągu w kierunku Warszawy 
bądź Grodziska. Co istotne, teren został 
zaprojektowany nie tylko z myślą o kie-

rowcach, ale i rowerzystach. Parking po-
siada 110 miejsc, w tym pięć dla osób 
niepełnosprawnych oraz cztery wiaty 
na stojaki rowerowe na minimum 100 
jednośladów.

Całkowity koszt inwestycji to po-
nad 2,8 mln zł. Warto dodać, że miasto 
Pruszków na budowę „Parkuj i Jedź” 
pozyskało dofinansowanie w kwocie 
ponad 2,1 mln zł. Inwestycja została zre-
alizowana w ramach projektu „Budowa 
parkingów »Parkuj i Jedź« w mieście 
Pruszków, mieście Piastów i w gminie 
Michałowice”.

Artur Szpuda

\\\ RASZYN

III sesja rady gminy Raszyn 
odbyła się w błyskawicznym 
tempie, choć porządek zawierał 
dwadzieścia punktów. Wszystko 
przez brak kworum.   

R aszyńscy radni mieli zająć się wy-
borem przewodniczących i człon-

ków poszczególnych komisji 4 grudnia. 
Zbliżała się godz. 8.30, na którą zapla-
nowano początek sesji, a sala niemalże 
świeciła pustkami. Na miejsce dotarło 
dziesięciu radnych. Pozostali uznali 
zwołanie, a w zasadzie jego tryb i czas, 
za niezgodne z prawem.

Sesja jednak rozpoczęła się. – Znaj-
duję się po raz pierwszy w takiej sytu-
acji, że nie mamy kworum na sesji rady 
gminy Raszyn. W związku z brakiem 
kworum zamykam obrady sesji gminy 
Raszyn – podkreślił Dariusz Marcin-
kowski, przewodniczący rady gminy 
Raszyn. – Jednocześnie poproszę o za-
branie głosu pana prawnika i odniesie-
nie się do pisma złożonego przez gru-
pę radnych stwierdzających, że moje 
działania są niezgodne z prawem oraz 
że dokonałem złego powiadomienia o 
obradach sesji rady gminy – mówił.

Do sprawy odniósł się Michał Bał-
dyga, radca prawny raszyńskiego urzę-
du. – W tym piśmie kwestionowany jest 

sposób zwołania rady. Główny zarzut 
dotyczy tego, że zgodnie z paragrafem 
24 statutu, o terminie i miejscu powia-
damia się radnych najpóźniej na siedem 
dni przed terminem obrad. Ten przepis 
dotyczy normalnego, zwykłego trybu 
zwoływania sesji. Natomiast ta sesja jest 
zwołana na podstawie artykułu 20 ust. 3 
ustawy o samorządzie gminnym, który 
mówi, że przewodniczący zobowiązany 
jest w przypadku takiego wniosku (...) 
zwołać sesję na dzień przypadający w 
ciągu siedmiu dni od złożenia wniosku. 
Ten przepis nie może być zastosowany 
do tej sytuacji, to jest przepis szczególny 
– wyjaśniał.

Marcinkowski w odniesieniu do art. 
20 dopytywał o kwestię dołączenia do 
zawiadomienia porządku obrad i pro-
jektów uchwał. – Jak to należy czytać? 
Wnioskodawcy złożyli materiały i nie 
dostali materiałów na sesję? – pytał 
przewodniczący. – Wnioskodawcom 
znany jest porządek obrad i projekty 
uchwał – odpowiadał Bałdyga.

Kolejna sesja rady gminy Raszyn 
odbędzie się 12 grudnia o godz. 16.00.

Artur Szpuda

Parking gotowy

Szybka sesja
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Parking posiada  
110 miejsc, w tym  

pięć dla osób 
niepełnosprawnych  

oraz cztery wiaty  
na stojaki rowerowe 

„Znajduję się  
po raz pierwszy  
w takiej sytuacji,  

że nie mamy  
kworum na sesji rady 

gminy Raszyn”

Urząd Gminy Raszyn

Parking to spore udogodnienie dla mieszkańców
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\\\ WyRZuć GRATy Z ChATy
W najbliższych dniach w gminie Baranów odbędzie się kontynuacja działań “Wyrzucamy graty z chaty”. Akcja będzie polegać 
na zbiórce odpadów elektronicznych i wielkogabarytowych. Mieszkańcy będą mogli w ten sposób pozbyć się starych me-
bli i zalegających zużytych telewizorów, komputerów, lodówek, pralek etc. Odbiór będzie się odbywał według grafiku: 12.12  
– Kopiska i Holendry Baranowskie, 13.12 – Boża Wola, 14.12 – Basin, Bronisławów, Cegłów, Gole, Gongolina, Karolina, Muro- 
waniec i Stanisławów. Każdego z tych dni zbiórka będzie rozpoczynać się o godz. 6.30. Warto przejrzeć strychy i piwnice  
i pozbyć się niepotrzebnie zalegających gratów. 

\\\ BARANÓW

R E K L A M A
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\\\ BRWINÓW

W galerii Ośrodka Kultury Okej 
swoje fotografie wystawia 
Wojtek Kopacewicz, trochę 
rzeźbiarz, trochę performer,  
no i oczywiście fotograf. 
Wernisaż wystawy 
zatytułowanej „Underground” 
odbył się w sobotę 8 grudnia.  

F otografią Wojtek zajmuje się od 
dawna, ale szukanie własnej drogi 

zajęło mu trochę czasu. Fotografował 
reportaże, portrety, martwą naturę. 
W międzyczasie eksperymentował z 
oświetleniowym sprzętem studyjnym 
i wciąż poszukiwał własnych środ-
ków wyrazu. W pewnym momencie 
zaczął rzeźbić proste formy z ogólno-
dostępnych materiałów – plasteliny, 
gipsu, drutu, blachy i wszystkiego, co 

mogło się jeszcze przydać do realizacji 
trochę „odjechanych” pomysłów. Tak 
powstawały ludzkie figurki, sprzęty, 
instrumenty, które posłużyły mu do 
inscenizowania wymyślonych sytuacji. 
Oświetlał to starannie, tworząc specy-
ficzny klimat i fotografował uzyskując 
obrazy, które można określić zapoży-
czonym określeniem – trochę straszno, 
trochę śmieszno.

Podczas wernisażu uczestnicy mieli 
niepowtarzalną okazję stać się jedną  
z „figurek” artysty. Kopacewicz nie  
byłby sobą, gdyby podczas wernisa- 
żu nie pokazał jakiegoś performance’u. 
Na scenie ustawiona była kobieta ma- 
nekin oraz upiorne straszydło, które  
były elementami fotografii artysty.  
Wielu gości robiło sobie z figurami pa-
miątkowe fotografie. Była to znakomita, 
bardzo oryginalna pamiątka z werni-
sażu.

Artysta przygotował jeszcze jedną 
niespodziankę. Wylosowanym gościom 
Wojtek robił zdjęcia w technice malo-
wania światłem. Była to kolejna piękna 
pamiątka z wernisażu.

Zachęcamy do obejrzenia tych nie-
tuzinkowych, wysmakowanych fotogra-
fii. Zobaczycie na nich świetne, zaska-
kujące pomysły, piękne światło i wiele 
treści, które przy pomocy fotografii chce 
przekazać artysta.

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

\\\ BRWINÓW, GRODZISK MAZ.

Tegoroczny sezon łyżwiarski 
już się rozpoczął. Jako pierwsze 
w tym sezonie otwarte zostało 
lodowisko w Brwinowie.  

l odowisko miało zostać otwarte w 
mikołajki, ale pogoda pokrzyżowa-

ła plany i mimo stosunkowo wysokiej 
temperatury i siąpiącej mżawki, udało 
się przygotować taflę i zaprosić łyż-
wiarzy w niedzielę. Tafla niestety nie 
jest najlepszej jakości i konieczne było 
ustawienie w kilku najsłabszych miej-
scach słupków, ale łyżwiarze nie mogli 
się już doczekać, więc na razie cieszą się 
z takiej tafli jaka w tych warunkach jest 
możliwa do uzyskania.

Zasady korzystania z lodowiska nie 
uległy zmianie czyli:

1. Wstęp na lodowisko jest bezpłat-
ny dla wszystkich użytkowników.

2. Od poniedziałku do piątku lo-
dowisko będzie czynne w godzinach 
15.30-21.00 z czterema 15-minutowy-
mi przerwami na konserwację tafli lodu 
(w godzinach 9.00-15.00 lodowisko za-
rezerwowane będzie dla uczniów szkół 
z terenu gminy Brwinów).

3. W soboty i niedziele lodowisko 
będzie czynne w godzinach 11.00-21.00 
z kilkoma 15-minutowymi przerwami 
konserwacyjnymi.

4. Przy lodowisku funkcjonuje wy-
pożyczalnia łyżew. Koszt wypożyczenia 
to symboliczna złotówka.

Przy tafli funkcjonuje szatnia. Na 
razie jest to jedyne w okolicy urucho-
mione lodowisko, do tego bezpłatne!

W Grodzisku Mazowieckim znowu 
zmieniła się lokalizacja. W tym roku lo-

dowisko zainstalowane zostanie przy 
ulicy Sportowej. Przy obiekcie, podob-
nie jak w Brwinowie, będzie funkcjono-
wała szatnia oraz wypożyczalnia łyżew. 
Za niewielką opłatą będzie tu można 
również naostrzyć własne łyżwy.

W dni powszednie lodowisko bę-
dzie dostępne dla wszystkich dopiero 
od godziny 16.00. Wcześniejsze go-
dziny zarezerwowane są dla uczniów 
grodziskich szkół. W soboty i niedziele 
lodowisko będzie dostępne dla wszyst-
kich przez cały dzień do godziny 22.00. 
Uczniowie grodziskich szkół podstawo-
wych i gimnazjalnych wstęp na lodowi-
sko mają bezpłatny. Pozostali uczestnicy 
w dniach i godzinach ogólnodostępnych 
wejdą na lodowisko za opłatą.

W Grodzisku lodowisko urucho-
mione zostanie z chwilą poprawy wa-
runków atmosferycznych. Będzie ono 
czynne do połowy marca przyszłego 
roku.

Od 5 grudnia czynne jest również 
lodowisko w pobliskim Błoniu. Jak 

zwykle zainstalowane jest ono przy 
amfiteatrze przy Centrum Kultury. 
Błońska ślizgawka jest bezpłatna, ale 
za wypożyczenie łyżew zapłacić trzeba 
6 zł, za wypożyczenie „pingwinka” – 10 
zł za 1,5 godziny, zaś ostrzenie kosztu-
je 5 zł. W dni powszednie do godziny 
15.30 pierwszeństwo mają grupy szkol-
ne. Wstęp dla wszystkich od 16.00 do 
22.00. W niedziele i święta lodowi-
sko jest ogólnodostępne w godzinach 
10.00-22.00. Co 1,5 godziny lodowisko 
jest czyszczone. lodowisko w Błoniu 
ma bardzo dobrze utrzymaną taflę, ale 
największą frajdę daje zawsze jazda tuż 
po otwarciu lodowiska, kiedy lód jest 
najświeższy.

Zapraszamy więc do korzystania  
z czynnych już lodowisk, ponieważ  
jest to jeden z nielicznych zimowych 
sportów możliwych do uprawiania  
w każdej miejscowości lub w jej pobli- 
żu.

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

Underground

Łyżwiarski sezon rozpoczęty

W Brwinowie już można korzystać ze ślizgawki! 

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Święta zbliżają się wielkimi 
krokami, nadszedł więc czas 
świątecznych jarmarków  
i kiermaszy. Dla najmłodszych 
to czas spotkań ze Świętym 
Mikołajem.

w grodziskim Centrum Kultury 
podczas mikołajkowej imprezy 

dla najmłodszych zorganizowane zo-
stały warsztaty ozdób choinkowych. 
Atrakcyjna oferta przyciągnęła mnó-
stwo chętnych, więc w całym foyer kina 
gwar nie ustawał nawet na moment.

Po warsztatach, Teatr Kulturka 
zaprosił na przedstawienie „Ognik i 
choinkowe marzenie”. Jest to opowieść 
świąteczna, traktująca o tym, czym jest 
magia Świąt Bożego Narodzenia. Czy to 
jest ogrom prezentów pod choinką, czy 
też atmosfera miłości i przyjaźni wśród 
najbliższych? O tym dzieci dowiedziały 
się podczas uczestniczenia w spektaklu.

Na zakończenie dnia wszystkie 
dzieci wyszły na plac przed Centrum 
Kultury na stała już udekorowana świą-
tecznymi ozdobami choinka. „3..2..1... 
juuuż!” – odliczały dzieci do zaświecenia 
świątecznej dekoracji. Po rozświetleniu 
choinki dzieci spotkały się ze Świętym 
Mikołajem, który miał dla każdego przy-
gotowane małe niespodzianki.

Tego samego dnia, w willi Niespo-
dzianka odbywał się kiermasz świątecz-

ny i festiwal smaków. Była to znakomita 
okazja nabycia pięknego, artystyczne-
go prezentu dla najbliższych, ozdób na 
świąteczne drzewko a także czegoś na 
stół: wędliny, marynaty, przetwory z 
owoców.

W Książenicach, przy strażnicy 
OSP, Szkoła Podstawowa im. Frydery-
ka Chopina w Książenicach wspólnie 

z Radą Rodziców zorganizowała drugi 
jarmark świąteczny, który w ubiegłym 
roku spotkał się z dużym zainteresowa-
niem mieszkańców. Podobnie było i w 
tym roku, na jarmark przychodziły całe 
rodziny, bo atrakcji było wiele. Na dzieci 
czekały trzy kucyki, które, aby zaspoko-
ić wszystkich chętnych do przejażdżki, 

nie odpoczęły nawet przez chwilę. Dla 
nieco starszych przygotowane były gry 
zręcznościowe.

Ponieważ dzień był nieco chłodny, 
można było się ogrzać przy jednym z 
dwóch ognisk. Przy okazji można było 
nad ogniskiem upiec sobie kiełbaskę, 
albo też w polowym barze zamówić kar-
kówkę z grilla, pyszne domowe ciasto 
albo pajdę chleba ze smalcem.

Najważniejszy jednak był kiermasz 
prac uczniów i rodziców Szkoły Podsta-
wowej. Wszystkie zebrane podczas kier-

maszu fundusze przeznaczone zostaną 
na wyposażenie szkolnych pracowni.

Jarmarki i kiermasze, to nieodłącz-
ne elementy przedświątecznych przy-
gotowań. To już współczesna tradycja, 
bez której chyba nie jesteśmy w stanie 
poczuć zapachu świąt.

Tekst i zdjęcia Marek Zdrzyłowski

Święta za pasem
W willi Niespodzianka można było kupić piękne ozdoby choinkowe

Na kiermaszu prac uczniów można było kupić naprawdę piękne przedmioty

Ot, tak mi się usiadło!  
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DAM PRACĘ 

Zatrudnię samodzielnego  
kucharza/kę do pracy w kameralnym 
pensjonacie, praca 5 dni w tygodniu  

tel. 514846664 

Poszukujemy pracownika produkcyjnego 
do zakładu w Piasecznie (produkcja hy-
droizolacji). Zainteresowanych prosimy 
o przesłanie CV na : kontakt@aqua-tech.
com.pl lub tel. 509-045-212 

Publiczne Przedszkole w Józefosławiu 
poszukuje nauczyciela wychowania 
przedszkolnego oraz pomocy  
nauczyciela tel. 502723566  
geodetow@puchatek.waw.pl

zatrudnimy ekspedientkę  
\”supersam\” ul. starzyńskiego 4  
dojazd ZTM 715, 737 i PKP  
stacja w-wa dawidy, 14 zł netto/godz. 
tel. 501 577 285

Catering dietetyczny poszukuje pracow-
nika na stanowisko: samodzielny kucharz. 
Praca na cały etat, poniedziałek - piątek. 
Miejsce pracy Piaseczno (Zalesie Dolne). 
Tel. 602473433

Kantyna pracownicza i nowo otwierają-
cy się bar poszukuje Kelnerki / Kelnera / 
Kasjera tel. 508144503

Specjalista ds. sprzedaży  
- praca@piatnik.pl

Szukam do pracy tynkarz, gipsiarzy  
oraz malarzy od ZARAZ. Tel. 505856371

Zatrudnię pomoc nauczyciela  
do przedszkola w Łazach  
koło Magdalenki 506-12-52-82, 
CV przedszkolefantazja@interia.pl
Przystanek piekarnia Krzosek zatrudni 
osoby chętne do pracy, Piaseczno,  
tel. 791 200 444
Przyjmę do pracy przy budowie linii  
nN elektromontera lub pracownika  
fizycznego do przyuczenia zawodu.  
Tel. 660939117
Atrakcyjna praca na produkcji  
piaseczno mile widziani mężczyźni  
tel. 725258529
SPEDYTOR / asystent Spedytora jęz. ang. 
lub niem.; LOGIMAR Piaseczno cv  
na email: office@logimar.pl 
Blacharza samodzielnego  
na dachy, możliwość zakwaterowania 
tel:601372385
Pracownik Obsługi Klienta na Stacji  
Paliw PKN ORLEN w Pęcicach,  
ul. Parkowa 49 tel. 604430350
Serwisant samochodów ciężarowych  
od zaraz. Prace kosmetyczne.  
Góra Kalwaria. Tel-509 237 779
Pomoc do biura rachunkowego  
ze znajomością języka ukraińskiego 
mojksiegowy@mojksiegowy.eu
Firma zatrudni elektromonterów.  
Umowa o pracę.602-653-398;201-19-01
Szkoła Azymut w Pruszkowie zatrudni 
nauczyciela języka hiszpańskiego  
tel. 512991038
ZATRUDNIĘ WULKANIZATORA/ POMOC-
NIKA WULKANIZATORA TEL. 601310000
Zatrudnię kierowców po Warszawie  
kat C i kierowców C+E po Kraju  
tel. 506000069
PRACOWNIK FIZYCZNY DO SKUPU  
ZŁOMU W BANIOSZE. TEL. 514310146

Mechanika, Wulkanizatora, Pomocnika 
Wulkanizatora zatrudnię tel. 535459190
ZATRUDNIĘ MECHANIKA/ POMOC  
MECHANIKA TEL. 601310000
Szwaczka Krawcowa do szwalni w Grodzi-
sku Mazowieckim Tel. 513 095 789
Pracownik fizyczny - magazyn rusztowań 
Konstancin Jeziorna tel.502 782 558
Firma Gp -Tech www.gp-tech.pl zatrudni 
montażystę tel. 515 876 318
Pracownik na Stacji Paliw w Tarczynie 
605276594 
Pracowników ochrony, Natolin,  
tel. 532 418 279 
Restauracja Corrado Pruszków zatrudni 
pizzera Tel. 570 979 797
Firma Folpol (Baniocha) zatrudni  
magazyniera. Tel-605 832 558
Pilnie zatrudnię Panią do delikatesów  
w Nowej Iwicznej tel. 501 105 411
Poszukuję doradcy budowlanego,  
tel. 602 636 798
Zatrudnię magazyniera do kompletacji 
zamówień, praca w warunkach chłodni-
czych 5 nocy (20-4) w tygodniu. Piaseczno 
ul. Techniczna 2 hala J. Wynagrodzenie 
3000zł netto kontakt 515-090-488.
Zatrudnię magazyniera do przyjęcia to-
waru oraz rozkładaniu go na hali praca  
w warunkach chłodniczych (5-13) 5 dni  
w tygodni plus co druga sobota. Piaseczno 
ul. Techniczna 2 hala J. Wynagrodzenie 
2800 netto kontakt 515-090-488
Zatrudnię kierowcę kat. C+E  
Tel. 696 488 617
OPIEKUNKA SENIORÓW W NIEMCZECH. 
ATRAKCYJNY BONUS JESIENNO-ZIMOWY! 
DARMOWE KURSY J. NIEMIECKIEGO  
OD PODSTAW W WARSZAWIE  
- W GRUDNIU! ZADZWOŃ: 506 289 039 
LUB 501 356 229, PROMEDICA24
Zatrudnię pracowników do masarni  
i do przyuczenia, tel. 606 259 458
PRACUJ JAKO OPIEKUNKA SENIORÓW  
W NIEMCZECH. BEZPŁATNE KURSY JĘ-
ZYKA NIEMIECKIEGO OD PODSTAW  
W WARSZAWIE - OSTATNIE WOLNE MIEJ-
SCA! TEL. 506 289 039 LUB 501 356 229, 
PROMEDICA24
Cukiernika i pomoc, tel. 608 079 659
Pomoc kuchenna do pracowni garmaże-
ryjnej, Mysiadło, tel. 603 686 561

SZUKAM PRACY 

podnajmę fotel pod manicure,  
pedicure. Piaseczno. Tel. 501 603 535 
Ślusarz, spawanie tig. Duże doświadcze-
nie. Tel-510 35 28 16  

USŁUGI 

Ziębik RENOVATION Usługi remontowe. 
Remonty od A do Z Małe i duże.  

609-443-136 
sala weselna biały dworek  
w prażmowie posiada jeszcze  
wolne terminy - rozsądna cena  
tel. 722 202 966 irmina.zs@wp.pl
AUTOMATYKA, NAPĘDY DO BRAM  
PRZESUWNYCH, GARAŻOWYCH,  
DWUSKRZYDŁOWYCH. SPRZEDAŻ, 
MONTAŻ I SERWIS. TEL- 790 331 339

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480 
centralne ogrzewanie, kotłownie 
- montaż, szybko i solidnie  
Tel: 536221341 
Wycinka czyszczenie działek zarośli  
tarnin karczowanie drzew mulczer  
tel. 602790024

Pracownia Tapicerska tel.502-908-661 
www.tapicer-wolka.pl 

remOnTY, wYKOŃczenia wnĘTrz, 
TEL. 513 933 115 
Usługi remontowe kompleksowo,  
malowanie elewacji tel. 515 144 294
postawiłeś dom, szukasz elektryka 
dzwoń- 600 344 271 
Rolety rzymskie, plisy, moskitiery,  
tel. 578 008 223
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew. 
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223 

Wulkanizacja 24 mobilna GREGON  
Milanówek i okolice Tel. 600 004 751

Mycie Psów Pruszków i okolice  
Tel 798 012 309 

MALOWANIE REMONTY, MEBLE  
NA WYMIAR - SOLIDNIE 788-882-780

Przeprowadzki, koszenie, uprzątanie 
posesji. 505 591 721

Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26 

Pranie-Czyszczenie dywanów, tapicerki 
meblowej i samochodowej 508 65 20 30

Remonty, instalacje elektryczne.  
Tel-537 199 522

Tynki wewnętrzne tel. 533-125-444

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Studnie tel. 601 231 836

Okna, sprzedaż, montaż- ceny produ-
centa. Tel. 603 310 223 

Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia, 
tel. 501 299 360  

Docieplanie budynków szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214 

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 

Naprawa pralek, tel. 602 322 951 
KUPIĘ 

Skup cieląt tel. 694779679
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418

SPRZEDAM 

ziemię humus odstąpię rejon nadarzy-
na i okolic, wiadomość pod telefonem: 
722200503 dzwonić wieczorem. 
Miód z własnej pasieki tel. 501 51 66 52

Sprzedam pilnie firmę - Dom Opieki 
dobrze prosperujący, budynek 780 m2 
pow. użytkowej, działka 2500 m2,  
Serock, tel. 501 092 950

Sosna opałowa, tel. 602 77 03 61 
Sosna opałowa, tel. 791 394 791

AUTO-MOTO KUPIĘ
ODKUPIMY Twoje auto szybko  
i uczciwie. Tel. 513 323 123
Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692
Skup Aut, najlepsze ceny, tel. 503901642
Skup aut 2002-2018r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM
Wynajmę nowy lokal usługowo-biurowy 
50m2 Piaseczno (prestiżowy budynek) 
w cenie najmu klimatyzacja, internet, 
ochrona i m. parkingowe Tel. 886 234 304 
MELDUNEK, PESEL, UMOWA - OK!  
224 999 888
Para (300+/os) 1-os (480+) 577 88 69 88
Magazyny w Antoninowie, ochrona  
całodobowa, tel. 604 470 270,  
604 470 370
Wynajmę halę 1000 m2 lub inne propozy-
cje, Prażmów, tel. 602 77 03 61

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

działki, domy - najlepsze oferty;  
www.doradca-nieruchomosci.com.pl 

Sprzedam działkę z domkiem  
w Głoskowie tel. 512 002 909

Sprzedam 3 h w Pieczyskach  
tel. 512 002 909 

Dom dwurodzinny tel. 535 467 856

Nieruchomości powiat piaseczyński 
www.luksus.com.pl 22 7502023

działka budowlana w pruszkowie  
- 585m przy ul. Żbikowskiej/przy  

potoku (180.000,00 zł) o atrakcyjnym 
kształcie (prostokąt 29,5m x 20m)  

i lokalizacji. cicha okolica zabudowy 
jednorodzinnej i terenów zielonych  
w bliskości zjazdu z autostrady a2  
do warszawy. istnieje możliwość  

sprzedaży razem z działkami  
sąsiadującymi (łącznie aż do 2.340m). 

Telefon: 0 601 532 534 

Działki budowlane 800 - 1200 m2  
Prażmów, tel. 602 77 03 61 

Działki rekreacyjno-budowlane leśne 
Prażmów, tel. 602 77 03 61   

NAUKA 

Matematyka tel. 664 438 144

pomoc w przezwyciężaniu trudności  
w uczeniu się (koncentracja uwagi, tech-
niki szkolne, pamięć itp.). pomoc w od-
rabianiu lekcji. dyplomowany terapeuta.  
z dojazdem do domu państwa dziecka 
- Piaseczno i okolice. Zapraszam do kon-
taktu 509685111

ZDROWIE 
Dom Opieki Piaseczno, tel. 601 870 594, 
781 287 396

FINANSE 
Szybka pożyczka bez BIK i zbędnych  
formalności. Dzwoń 690-016-555

Kredyty bankowe www.procesuj.pl  
887 887 559

Pożyczki na Święta, Tel. 697 538 701

Antykomornik 690-016-555 

OGŁOSZENIA

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

Zamów ogłoszenie DROBNE za DROBNE tel. 786 202 066
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Pogoń Grodzisk Mazowiecki 
bezapelacyjnie rządzi  
w IV lidze i jest na najlepszej 
drodze do awansu do III ligi. 
Pierwszą część rozgrywek 
zespół Roberta Moskala 
zakończył na pozycji lidera.    

Praktycznie pod każdym względem 
drużyna z Grodziska jest najlepsza 

w rozgrywkach. W rundzie jesiennej 
nie miała sobie równych i po 16 kolej-
kach (rozegrano również jeden mecz 
wiosenny) liderująca Pogoń ma dzie-
sięć punktów przewagi nad kolejnymi 
w tabeli Błonianką Błonie i Pilicą Bia-
łobrzegi.

Już w 1. kolejce sezonu 2018/2019 
podopieczni Roberta Moskala pokazali, 
że będą groźni. Pogoń rozbiła na wy-
jeździe Orła Unin aż 6:0. Na listę strzel-
ców aż cztery razy wpisał się Patryk 
Szymański, kolejne dwa gole dołożył 
Jakub Kołaczek. Jednak w następnym 
spotkaniu wyrównaną walkę z grodzisz-
czanami prowadził Znicz II Pruszków. 
Ostatecznie skończyło się 3:2. W 3. 
kolejce fenomenalny strzał Mariusza 
Baranowskiego z rzutu wolnego dał trzy 
punkty w starciu z Pilicą Białobrzegi. W 
większości spotkań przewaga Pogoni 
nie podlegała dyskusji. Bywało, że rywa-
le stawiali na zwartą obronę i starali się 
przeciwstawić, jednak w ostatecznym 
rozrachunku nie przynosiło to efektu. 

Pogoń potrafiła uraczyć kibiców du-
żą ilością bramek – 5:1 z KS Raszyn, 7:1 
z lKS Promna czy 6:0 z Radomiakiem II 
Radom. Również w spotkaniach wyjaz-
dowych lider imponował skutecznością, 
m.in. 7:0 z Wilgą Garwolin oraz 6:0 z 
Perłą Złotokłos. 

Fantastyczną serię Pogoni (dziesięć 
kolejnych wygranych spotkań) prze-
rwała Energia Kozienice. 13 paździer-
nika piłkarze z Grodziska udali się na 
mecz wyjazdowy, w którym obie druży-
ny stwarzały sytuacje bramkowe. Piłka 
wylądowała w siatce Pogoni w 53. mi-
nucie, a goście nie zdołali odpowiedzieć 
na to trafienie. Jednak kolejne spotkania 
pokazały, że lider nie przeżywa żadnego 
kryzysu. Pięć kolejnych meczów Pogoń 
wygrała, a w 16. kolejce Orzeł Unin… 
oddał starcie walkowerem.

Warto również wspomnieć, że 
Pogoń dotarła do finału okręgowego 
Pucharu Polski, jednak przegrała z Bło-
nianką Błonie. Od początku na stadio-
nie w Grodzisku lepiej prezentowała 
się drużyna gości. W 7. minucie Marcin 

Gregorowicz wykorzystał rzut karny, a 
w 70. drugą bramkę dla Błonianki zdo-
był Maciej Pater.

Jednak rezultat finałowego starcia 
okręgowego Pucharu Polski nie może 
zaburzyć obrazu całej rundy jesiennej 
w wykonaniu Pogoni. Zespół z Grodzi-
ska praktycznie na każdej płaszczyźnie 
zdominował rozgrywki. Pogoń wygrała 
najwięcej spotkań – 15 z 16 – i zanoto-
wała tylko jedną porażkę. Ekipa trenera 
Moskala była bezkompromisowa, nie 
podzieliła się punktami ani razu. Sku-
teczności graczom z Grodziska mogą 
pozazdrościć inne drużyny. Pogoń zdo-
była aż 58 bramek, tracąc przy tym za-
ledwie dziewięć. Co warto wspomnieć, 
była najskuteczniejsza na wyjazdach 
– 28 goli. Zarazem na obcym terenie 
Pogoń miała najszczelniejszą obronę 
w lidze – cztery stracone gole. U siebie 
Sebastian Przyrowski pięciokrotnie wy-
ciągał piłkę z siatki. Tyle samo bramek 
straciła drużyna Błonianki. Można mó-
wić o twierdzy Grodzisk, bo nikomu w 
IV lidze nie udało się wygrać na boisku 
przy al. Mokronoskich.

Teraz przed liderem chwila od-
poczynku, a potem przygotowania do 
rundy wiosennej. Pogoń ma zaplano-
wanych osiem meczów sparingowych. 
19 stycznia zmierzy się z legionovią, 
tydzień później zaś z lechią Tomaszów 
Mazowiecki. Cztery spotkania zaplano-
wano na luty – z Bronią Radom, Świtem 
Nowym Dwór Mazowiecki, Victorią Su-
lejówek i Ruchem Wysokie Mazowie-
ckie. Marcowymi rywalami grodziskiej 
ekipy mają być Pelikan Łowicz i KS Ło-
mianki.

W pierwszym starciu rundy wio-
sennej (17. kolejka) Pogoń zmierzy się 
na wyjeździe ze Zniczem II Pruszków.

\\\   Pozycje kS Raszyn i Znicza 
ii Pruszków 

KS Raszyn zajmuje 11. miejsce w 
tabeli z dorobkiem 20 punktów. Całą 
rundę zespół grał jednak poza własnym 
stadionem, na który wróci w rundzie 
wiosennej. Raszyn zanotował sześć 
zwycięstw, dwa remisy i ośmiokrotnie 
schodził z boiska pokonany. Drużyna z 
ul. Sportowej zdobyła 25 bramek, tracąc 
przy tym 37.

Trzy pozycje niżej w tabeli plasuje 
się Znicz II Pruszków. Ekipa z ul. Boha-
terów Warszawy wywalczyła 13 punk-
tów. Na ten dorobek złożyły się cztery 
zwycięstwa i remis. Znicz II przegrał aż 
jedenaście spotkań. Pruszkowska ekipa 
zdobyła 20 bramek, straciła 22.

Artur Szpuda

Pogoń najlepsza
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 Jesienią piłkarze Pogoni mieli wiele powodów do radości

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Zespół Tomasza Redzimskiego 
pokonał na wyjeździe 
Saarbrucken Tischtennis 3:2, 
dzięki czemu awansował  
do ćwierćfinału ligi Mistrzów  
w tenisie stołowym.   

n a rozstrzygnięcia w grupie C trze-
ba było czekać do ostatniej serii 

gier. W przedostatniej kolejce Bogoria 
przegrała z Roskilde Bordtennis 1:3, co 
skomplikowało sytuację grodziskiego 
zespołu. Ekipa Tomasza Redzimskiego, 
Saarbrucken i Angers miały po osiem 
punktów przed szóstą kolejką. Dwa 
pierwsze zespoły spotkały się w Niem-
czech. W Grodzisku Bogoria wygrała 
3:0, jednak rewanż miał wyjątkowy wy-
miar – zwycięzca miał wziąć wszystko, 
czyli awansować do ćwierćfinału ligi 
Mistrzów.

Starcie rozpoczęło się znakomicie 
dla Bogorii. Srebrny medalista dru-
żynowych mistrzostw świata Patrick 
Franziska przeżywał ciężkie chwile w 
pojedynku z Kaiem yoshidą. Zawodnik 
Bogorii wygrał pierwsze dwa sety – do 
2 i 4. W końcu przyszedł czas dla gracza 
Saarbrucken. yoshida prowadził zaciętą 
walkę, jednak lepszy okazał się Franzi-
ska – do 6, 9 i 9. Panagiotis Gionis stracił 
tylko seta w starciu z Darko Jorgiciem. 
Grek wygrał 3:1, choć w czwartej partii 
nie brakowało zaciętej walki – 14:12. 
Pavel Sirucek szybko uporał się z Toma-
sem Polanskym – do 5, 3 i 8. Ćwierćfinał 
ligi Mistrzów był o krok!

W Grodzisku Franziska musiał 
uznać wyższość Marka Badowskiego, 

jednak w Saarbrucken role się odwró-
ciły. Polak zagroził rywalowi jedynie  
w pierwszej partii. Tie-break należał  
do yoshidy, który zaczął od porażki  
z Jorgiciem – 9:11. Kolejne sety roze- 
grały się pod dyktando 37-letniego Ja-
pończyka. yoshida wygrał 3:1 i wpro-
wadził Bogorię do ćwierćfinału ligi 
Mistrzów.

Ekipa Tomasza Redzimskiego z 
dorobkiem 10 punktów zajęła drugie 
miejsce w grupie C. Vaillante Sports 

Angers wyprzedziło Bogorię jedynie 
liczbą wygranych spotkań – 14 do 13. 
Grodziski zespół triumfował w czterech 
z sześciu meczów. Na początek poko-
nał Roskilde Bordtennis 3:0, w drugiej 
kolejce rozbił Saarbrucken 3:0. Bogo-
rię zatrzymał dopiero zespół Vaillante 
Sports Angers – 0:3, jednak w rewanżu 
drużyna z Grodziska wygrała 3:2. Sy-
tuację zespołu Tomasza Redzimskiego 
skomplikowała porażka z Roskilde we 
własnej hali – 1:3. Faza grupowa zakoń-
czyła się sukcesem Bogorii.

Artur Szpuda

\\\ PRUSZKÓW

Druga porażka ekipy Panattoni 
Europe lider Pruszków. lepszy 
od zespołu Jacka Rybczyńskiego 
okazał się AZS Uniwersytet 
Gdański – 69:59.   

h it w I lidze koszykówki kobiet. 
W Pruszkowie doszło do spot-

kania lidera tabeli, czyli AZS-u, który 
w obecnym sezonie wygrał wszystkie 
spotkania, oraz znajdującego się za jego 
plecami zespołu liderek. Gospodynie 
przed 11. kolejką nie przegrały u siebie. 

Jednak już pierwsze minuty starcia z 
liderem pokazały, że pruszkowską dru-
żynę czeka niezwykle ciężka przepra-
wa. AZS trafiał kolejne rzuty, a liderki 
miały problemy ze skutecznością, co 
miało przełożenie na wynik – 2:10. 
Przyjezdne kontynuowały dobrą grę i 
w drugiej kwarcie prowadziły różnicą 

13 punktów – 26:13. Wystarczyły dwie 
niecelne próby Jastiny Kosalewicz i Aga-
ty Stępień, zaś po stronie liderek trzy-
punktowe trafienia Alicji Wawrzyniak 
oraz Klaudii Sosnowskiej i gospodynie 
zmniejszyły straty – 21:26. Końcówka 
drugiej kwarty zacięta – AZS starał się 
utrzymać przewagę, a liderki co chwi-
lę zbliżały się do rywala. Na półmetku 
było 35:37.

Trzecią kwartę lepiej zaczęły 
przyjezdne – 43:35. AZS utrzymywał 
bezpieczną przewagę, a liderki nie po-
trafiły znaleźć elementu zaskoczenia. 
W czwartej odsłonie toczyła się wal-
ka punkt za punkt, co nie działało na 

korzyść gospodyń. lider z Pruszkowa 
musiał pogodzić się z porażką.

W spotkaniu z liderem, pruszkow-
ski zespół zanotował aż 15 strat przy 
8 rywala. Przyjezdne dobrze wypadły 
na linii rzutów wolnych – 15 celnych 
na 17 prób. lider miał tylko 8 szans, z 
których 7 wykorzystał. W tym przypad-
ku widać już osiem punktów przewagi. 
Warto zwrócić uwagę, że lider trafił 
sześć rzutów za trzy, zaś rywalki tylko 
dwa. Problem w skuteczności za 2 pkt. 
lider – 17, zaś AZS aż 24 celnych rzutów.

15 grudnia Panattoni Europe lider 
Pruszków zagra na wyjeździe z Mon-
-Polem Płock.                     Artur Szpuda

Bogoria w ćwierćfinale 

Lider przegrał z... liderem
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Bogoria wygrała czwarte spotkanie 
w Lidze Mistrzów

Ekipa  
Tomasza Redzimskiego  

z dorobkiem 10 punktów 
zajęła drugie miejsce  

w grupie C

Już pierwsze 
minuty starcia  

z liderem pokazały,  
że pruszkowską  

drużynę czeka niezwykle 
ciężka przeprawa
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Druga porażka Liderek w sezonie


